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Câți români mai sunt 
în România?

Fostul ministru al Muncii, Lia Olguţa
Vasilescu, a declarat, miercuri, că va trebui să
organizat un recensământ al locuitorilor din
România în anul 2019, susţinânt că numărul
cetăţenilor români care trăiesc în ţară a scăzut.
„Din punctul meu de vedere nu cred că mai
suntem peste 20 de milioane de locuitori în
România şi am văzut acest lucru la
referendumul pe care l-am avut pentru familie.
Vreau să vă spun că sunt unul dintre
parlamentarii care a fost în judeţul pe care îl
reprezintă în Parlament în foarte multe
localităţi. Nu mai sunt oameni din punct de
vedere fizic în case. Ei sunt plecaţi în
străinătate. Ştiţi foarte bine că au reşedinţa în
exterior şi cred că ar trebui făcut un
recensământ în anul 2019. Asta nu înseamnă
că le ia cineva calitatea de român. Trebuie să
ştim cu toţii câţi mai suntem în România”, a
afirmat Lia Olguţa Vasilescu, în Parlament.
Fostul ministru al Muncii a susţinut că ar trebui
organizat un recensământ şi pentru numărul de
angajaţi din România. „Trebuie să ştim la ora
actuală câţi angajaţi sunt pentru că INS dă 4,9
milioane de angajaţi. Eu vă spun că sunt 6.3
milioane de contracte plus funcţionari publici,
armată, servicii secrete şi aşa mai departe.
Numărul este mult mai mare”, a adăugat
Olguţa Vasilescu. Întrebată dacă un
recensământ pentru a afla numărul de locuitori
din România va avea efecte, Olguţa Vasilescu
a răspuns: „ Sigur că va avea efect. Va avea
efecte peste tot. Şi la reducerea numărului de
parlamentari, la reducerea numărului de
europarlamentari, dar asta nu înseamnă că din
10 în 10 ani nu trebuie să avem un
recensământ ca să ştim cu toţii pe ce date
lucrăm”.

Prim-ministrul României, 
la sfat cu Secretarul General 
al Consiliului UE

Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a
avut astăzi, 5 decembrie 2018, la Bruxelles, o
întrevedere cu secretarul general al Consiliului
Uniunii Europene, JeppeTranholm-Mikkelsen,
cu participarea membrilor Guvernului
României. Întâlnirea face parte din dialogul
uzual al reprezentanților statului care va
exercita Președinția rotativă a Consiliului UE cu
oficiali ai instituțiilor europene. Șeful
Executivului a reconfirmat angajamentul
României pentru derularea unei Președinții
eficiente, cu scopul menținerii unității și
coeziunii la nivel comunitar, într-un context
european marcat de numeroase provocări.
Totodată, prim-ministrul român a prezentat
succint stadiul avansat al pregătirilor,
accentuând faptul că România este deplin
pregătită pentru preluarea mandatului de
Președinție a Consiliului UE, de la 1 ianuarie
2019. Premierul român a asigurat că își va
asuma rolul de facilitator al consensului, în
vederea asigurării echilibrului necesar derulării
în condiții optime a Președinției române a
Consiliului. 

La rândul său, Secretarul General al
Consiliului a prezentat rolul pe care Președinția
română îl va avea în relația cu instituțiile
europene – Consiliul, Comisia și Parlamentul
European. Totodată, au fost abordate o serie
de subiecte de actualitate de pe agenda
europeană: negocierea Cadrului financiar
multianual, extinderea Uniunii Europene și
Brexit.

Pe scurt. Trei cvasinecunoscuți se bat pentru candidatură

Cine e viitorul primar 
al Constanței?

Numai mâine nu-i poimâine
și vine o nouă rundă de
alegeri locale. Până la

jumătatea anului 2020 nu mai e foarte
mult timp, așa că partidele politice au
început de acum să-și facă planuri în
acest sens. PNL Constanța, de
exemplu, face pregătiri pentru cursa
internă în vederea desemnării unui
candidat pentru Primăria Constanța.
Dincolo de zvonurile cu privire la
faptul că liberalii îl vor susține pe omul
de afaceri Muhammad Murad, care și-
a exprimat intenția de a candida, PNL
a dat publicității primele nume care ar
putea participa la cursa pentru
Primăria Constanța. Așa se face că,
printr-un comunicat de presă, liberalii
ne anunță că Biroul Politic Municipal
al PNL Constanța a aprobat, cu
unanimitate de voturi, candidaturile lui
Costel Stanca, George Niculescu și
Cosmin Sava pentru a intra în cursa
internă privind desemnarea
candidatului PNL la alegerile pentru
funcția de primar al municipiului
Constanța, din anul 2020. În prezent,
Costel Stanca și George Niculescu
sunt consilieri județeni, primul fiind și
prim-vicepreşedinte interimar al filialei
municipale a PNL Constanţa. La
rândul său, Cosmin Sava conduce
organizația județeană de tineret a
PNL.

n CÂND SE VA STABILI
CANDIDATUL FINAL n Cele trei
recomandări aprobate de Biroul
Municipal urmează a fi  dezbătute și
validate la nivelul Biroului Politic
Județean. În primăvară, se va face o
primă evaluare a candidaților, urmând
ca forurile statutare ale PNL să
decidă candidatul cel mai potrivit
pentru funcția de primar al
municipiului Constanța. „Mă bucură
cele trei candidaturi, mai ales că
vorbim de oameni tineri și cu
expertiză profesională solidă. Biroul
Municipal a studiat cele trei dosare de
candidaturi și a decis că domnii

Costel Stanca, George Niculescu și
Cosmin Sava îndeplinesc toate
condițiile de a intra în această
competiție internă. După validarea lor,
competiția este deschisă, trebuie să
vină cu proiecte pentru constănțeni și
să convingă. Sunt convins că oricare
dintre cei trei poate fi un candidat
redutabil al PNL la Primăria
Constanța”, a declarat Adrian Manole,
președintele interimar al Organizației
Municipale a PNL Constanța.
Procedura de desemnare a
candidaților PNL la funcția de primar
în municipiile reședință de județ a fost
aprobată de Biroul Politic Național cu
scopul de a transparentiza și
îmbunătăți procesul de identificare și
stabilire a candidaților liberali pentru
alegerile locale. Totuși, experiența
alegerilor trecute ne-a arătat că,
indiferent ce se va decide la alegerile
interne, situația se poate schimba
peste noapte. Oricând poate intra în
scenă un no candidat care să le
spulbere sperațele celorlalți doar
pocnind din degete.

n SE DUC LUPTE GRELE ȘI ÎN
RESTUL ȚĂRII n Și în celelalte
municipii mari ale României s-a dat

startul curselor interne ale PNL,
pentru desemnarea candidaților la
alegerile locale. Potrivit Adevărul, în
competiția pentru desemnarea
candidatului pentru Primăria Generală
s-au înscris patru persoane, trei dintre
acestea fiind foarte cunoscute în
mediul politic. În primul rând, Florn
Cîţu, vicepreşedinte al PNL şi lider al
senatorilor liberali, şi-a depus dosarul
de candidatură. De asemenea, s-a
înscris şi Ionel Dancă, purtătorul de
cuvânt al formaţiunii. În competiţie a
intrat şi Ciprian Ciucu, cel mai vocal
consilier general al PNL. Nu în ultimul
rând, pe lista candidaţilor este Gabriel
Dumitraşcu. O luptă strânsă se
anunţă şi pentru municipiul Craiova,
unde sunt cinci liberali care ar vrea să
conducă oraşul. În primul rând, s-au
înscris deputaţii Ionuţ Stroe (fost
purtător de cuvânt al PNL) şi Nicolae
Giugea. Şi un senator în funcţie se
află în competiţia internă - Mario
Oprea, ales care la alegerile
interimare pentru primărie a ieşit pe
locul al doilea. Nu în ultimul rând, lista
candidaţilor e închisă de consilierul
Flavius Sirop şi fostul jurnalist Mihai
Firica.

Un  nou circ în Parlament

Opoziția pretinde că Dragnea nu ar mai fi
președintele Camerei Deputaților?!

Prim-vicepreşedintele PNL,
deputatul Raluca Turcan, a cerut,
miercuri dimineaţă, în şedinţa de
plen a Camerei Deputaţilor,
revocarea lui Liviu Dragnea de la
conducerea acestui for legislativ. De
asemenea, ea a cerut şi revocarea
lui Florin Iordache din funcţia de
vicepreşedinte. Ea a mai solicitat ca
şedinţa de plen să fie condusă de
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor
Marilen - Gabriel Pirtea (PNL), nu de
Florin Iordache. Vicepreședintele
Camerei Deputaților, Florin Iordache,
a afirmat, miercuri, că cererea
opoziției privind revocarea din funcție
a președintelui și a unui
vicepreședinte, respectiv a lui Liviu

Dragnea și a sa, nu este
regulamentară, acuzând iniţiatorii de
deficienţe în a înţelege regulamentul.
Opoziţia se bazează pe votul dat la
iniţiativa vicepreşedintelui Marilen
Pirtea, care a mers la microfonul
unde se ţin discursurile şi a cerut vot,
în timp ce Florin Iordache, cel care
prezida forul, striga la microfon: „Vă
faceţi de râs”. Preşedintele PMP,
deputatul Eugen Tomac, a declarat,
miercuri, că în şedinţa de plen
Opoziţia a reuşit să îl înlăture pe
Liviu Dragnea. În replică, liderul
grupului parlamentar al PSD din
Camera Deputaţilor, Dan Suciu, a
catalogat situaţia din plen ca fiind
unul dintre cele mai ruşinoase

momente din istoria Parlamentului
României. Vicepreşedintele Camerei
Deputaţilor Florin Iordache a afirmat,
miercuri, că cererea Opoziţiei privind
revocarea din funcţie a preşedintelui
şi a unui vicepreşedinte ai Camerei
Deputaţilor, Liviu Dragnea şi a sa, nu
este regulamentară, acuzând
iniţiatorii de deficienţe în a înţelege
regulamentul. Drept urmare, există
două variante: cea a coaliţiei şi a
puterii, potrivit căreia propunerea era
neregulamentară şi nu a fost supusă
la vot, şi cea a Opoziţiei, care spune
că propunerea de revocare a lui Liviu
Dragnea a fost potrivit
regulamentului intern şi a trecut cu
votul Opoziţiei.


